



ESUMA invites all Nunavimmiut to get involved in School Perseverance Days

ESUMA is proud and excited to support the next edition of School Perseverance Days, which will take place from February 17 to 21, 2020.

This yearly campaign aims at mobilizing Nunavimmiut around the educational success of young people. This event encourages parents, employers, and the whole community to join forces to support our youth in staying in school.

As of the first week of February, every household in Nunavik will be receiving a School Perseverance Days window decal by mail from ESUMA. This will be a chance for the public to show their support for the youth and school perseverance by proudly sticking them on their house or car windows.



Song Writing Tour

To highlight School Perseverance Days, ESUMA is joining forces with Influencers Motivating Influencers, with the support of the KRG and sponsored by Air Inuit, to organize a Song Writing

Workshop Tour with Hyper-T and Angela Amarualik.

This exciting project will give Nunavik youth a chance to co-create a song about school perseverance that includes lyrics from every school and community in Nunavik.

Artists Hyper-T and Angela Amarualik will host a 2 or 3 hour workshop with as many students as possible in the gym of each school they will visit. They may also organize a performance in the communities who are interested in hosting it.

The Tour started January 20, 2020. It begins with Kangiqsualujjuaq and ends with Kuujjuaq.

ESUMA invites all school staff interested by this project or wanting to deliver assistance to contact David DeVos by email at influencersmotivate@gmail.com or by phone at 306-307-5312.

The tour dates are as follows:

January 2020

- Jan 20 –Kangiqsualujjuaq
- Jan 22 –Tasiujaq
- Jan 24 –Aupaluk
- Jan 26 –Kangirsuk
- Jan 28 –Quaqtaq
- Jan 30 –Kangiqsujaq

February 2020

- Feb 1 –Salluit
- Feb 4 –Ivujivik
- Feb 6 –Akulivik
- Feb 8 –Puvirnituk
- Feb 11–Inukjuak
- Feb 13 –Umiujaq
- Feb 15 –Kuujjuaraapik
- Feb 18 –Kuujjuaq



You too can participate in the success of Nunavik students!



ESUMA has also launched a call to projects addressed to all Nunavik schools. Projects can be about anything that aims at inspiring students to mobilize their knowledge, persevere and empower our community. **For more information, or to submit projects or ideas, please do not hesitate to contact info@esuma.ca.**

Lastly, you can also visit ESUMA's Facebook page for news, photos, videos of the activities and events related to School Perseverance Days, which will take place in all the Northern villages and schools of Nunavik.

About ESUMA



ESUMA is a working group that supports school perseverance and educational success through the mobilization of stakeholders and the development of concerted initiatives aimed, among other things, at increasing the graduation and qualification of Nunavimmiut. It also raises awareness among all Nunavik residents about the importance of their contribution to educational success. **Every year, ESUMA organizes the School**

Perseverance Days campaign in Nunavik with the support of the Kativik Regional Government.

ESUMA invite les Nunavimmiut à s'impliquer aux Journées de la persévérance scolaire



La prochaine édition des Journées de la persévérance scolaire (JPS), fièrement soutenue par Esuma, prendra place du 17 au 21 février.

La campagne annuelle des JPS a comme objectif de mobiliser les Nunavimmiut autour de la réussite scolaire des jeunes. L'événement met aussi l'accent sur le rôle vital que jouent les parents, les employeurs, et les parties prenantes du Nunavik pour encourager la jeunesse à demeurer aux études. C'est pourquoi ESUMA invite la communauté à s'impliquer cette année aux Journées de la persévérance scolaire.



Activités promotionnelles

À la fin du mois de janvier, des autocollants pour fenêtres seront envoyés par la poste en tant qu'outils promotionnels des JPS. Les Nunavimmiut pourront les apposer à leurs fenêtres de maison et de voiture pour encourager la persévérance scolaire au Nunavik.

Pour souligner les Journées de la persévérance scolaire, ESUMA, en collaboration avec l'ARK, organise également un atelier de rédaction de chansons. Celui-ci sera présenté par Angela Amarualik et Hyper-T, de Influencers Motivating Influencers (*Influenceurs motivant des influenceurs*) dans toutes les écoles de la région. Le projet permettra à des jeunes d'écrire une chanson sur le thème de la persévérance scolaire, crée conjointement par des paroles qui seront écrites dans les écoles et communautés du Nunavik.



ANGELA AMARUALIK



HYPER-T

Les artistes Angela Amarualik et Hyper-T tiendront ces ateliers de 2 à 3 heures dans les gymnases de chaque école avec les élèves intéressés. Des performances pourraient également être organisées selon l'intérêt des communautés. La tournée débute le 20 janvier à Kangiqsualujjuaq et s'étend jusqu'au 21 février à Kuujjuaq, marquant la fin des JPS.

Les membres du personnel des écoles qui sont intéressés par ce projet ou veulent apporter leur assistance sont invités à contacter David DeVos, à l'adresse courriel influencersmotivate@gmail.com ou au 306-307-5312.

Les jours de tournée sont les suivants :

Janvier 2020

- 20 janvier – Kangiqsualujjuaq
- 22 janvier – Tasiujaq
- 24 janvier – Aupaluk
- 26 janvier – Kangirsuk
- 28 janvier – Quaqtaq
- 30 janvier – Kangiqsujaq

Février 2020

- 1er février – Salluit
- 4 février – Ivujivik
- 6 février – Akulivik
- 8 février – Puvirnituq
- 11 février – Inukjuak
- 13 février – Umiujaq
- 15 février – Kuujjuaraapik
- 18 février – Kuujjuaq

D'autres activités seront prévues dans les différentes écoles pendant cette période.

Vous aussi pouvez contribuer au succès des élèves du Nunavik!

Si vous avez des idées de projets qui pourraient inspirer les étudiants à mobiliser leur savoir ou à persévérer, vous pouvez soumettre vos idées ou questions à l'adresse courriel info@esuma.ca.

Vous pouvez également visiter la page Facebook d'ESUMA pour des nouvelles, des photos, des vidéos, des activités et événements des Journées de la persévérance scolaire, qui prendront place dans les villages et les écoles du Nunavik.



Le rôle d'ESUMA

ESUMA est une table de concertation qui appuie la persévérance scolaire et la réussite scolaire de par la mobilisation des parties prenantes et le développement d'initiatives visant, entre autres, à accroître la diplomation et la qualification des Nunavimmiut. Le programme a aussi comme objectif de faire valoir l'importance des résidents du Nunavik dans leur contribution à leur réussite scolaire. ESUMA organise les Journées de la persévérance scolaire dans la région avec le soutien de l'Administration régionale Kativik et d'Air Inuit.